
Veřejné zasedání, 15.12.2010, místo restaurace „ U Čadilů“

Přítomni: Lucie Hrušková, Zdeněk Souček, Ing. Tomáš Hampl, Kateřina Gavlasová, Jan Šťastný, 
Martin Urban, Ing. Miloslav Tichý

Omluveni: Martin Hurt, Tomáš Císař

Jako zapisovatel byl pověřen Martin Urban, ověřovateli zápisu Zdeněk Souček a Lucie Hrušková

Tomáš Hampl zahájil zasedání zastupitelstva, následně předal slovo starostce obce Kateřině 
Gavlasové, která představila jednotlivé členy zastupitelstva a následně poreferovala o událostech v 
obci. Pohovořila o záležitostech, které obecní úřad řeší v těchto dnech, o problémech se sněhem a 
popeláři. Následně poděkovala TJ Sokolu Měchenice místím podnikatelům za organizaci a realizaci 
akce Rozsvícení vánočního stromku. 

Jediným bodem programu bylo schválení podání žádosti o dotaci ze Středočeského Fondu rozvoje 
obcí a měst na rok 2011 a závazku spolufinancování akce; jednat by se mělo o vybudování 
bezdrátového rozhlasu v obci. Pro bylo 7 zastupitelů, nikdo nebyl proti a nikdo se nezdržel 
hlasování.
Následně byla vyhlášena diskuse, ve které jednotliví občané přednesli své žádosti, stížnosti a 
návrhy.

Jako první dotazovatel se přihlásil pan Leiman, který vznesl požadavek na umístění zpomalovacího 
retardéru v ulici v Háji. Pan Leiman zmínil, že už dva roky o umístění retardéru žádal bývalé vedení 
obce, avšak nikdy mu nebylo vyhověno. Pod svá okna si ho ale nechat instalovat odmítá.
Starostka mu odpověděla, že jeho žádost bere na vědomí.

Pan Urban vznesl dotaz, zda budou zápisy viset na úřední desce, aby byl dodržen zákonný postup. 
Starostka mu odpověděla, že na internetu visí jednostlivá usnesení ze dřívějších schůzí, zápisy 
budou uloženy na OÚ a každému občanu budou k dispozici k nahlédnutí.

Pan Čadil požádal obec o kontaktování a objednání kominíka, který by byl ochoten přijet do 
Měchenic vymést komíny. 
Zastupitelstvo s tím souhlasí, účetní obce paní Kotalová již kominíka kontaktovala. 

Starostka obce občany informovala o současné situaci na silnici číslo II/102. V nejbližších dnech 
budou do sklalního masivu nainstalovány monitorovací sondy a budou odsraněny semafory. 
V případě pohybu sklaního masivu zapnou monitorovací sondy výstražný systém. 

Pan Hájek se v souvislosti s rozpočtem obce na rok 2011 otázal, kolik finančních prostředků
z uvedené částky 250 000 Kč je počítáno na příspěvek Sokolu .
Starostka mu odpověděla, že částka 250 tisíc korun je počítána na podporu většího množství 
kulturních a sportovních aktivit v obci, jako je vítání občánků, setkání s jubilanty, dětský den, 
mikulášská besídka, zájezdy seniorů do divadla a dalších akcí. Zároveň zmínila fakt, že o konkrétní 
finanční částce pro TJ Sokol Měchenice zatím zastupitelstvo nejednalo, tudíž na otázku položenou 
panem Hájkem nelze v tuto chvíli odpovědět.

O slovo se opět přihlásil pan Leiman, který se zeptal, zda bude obec přispívat na dovoz obědů 
seniorům.
Tato žádost je evidována a bude se řešit na příštím zasedání zastupitelstva.



Pan Gazda připomněl v minulosti podanou petici občanů o zbezpečnění ulice Sloupecká. V ulici 
chybí chodníky a v souvislosti s rychlou jízdou některých projíždějících vozů činí tato skutečnost 
silnici velmi nebezpečnou. Tomuto faktu nepřispívá ani průjezd kamionů obcí.
K tomuto problému se připojil i pan Pittner, který popsal havárie, ke kterým díky průjezdu kamionů 
ulicí Sloupecká v minulosti došlo.
Starostka občanům oznámila, že odbor dopravy města Černošice ani Krajský úřad Středočeského 
kraje by v podstatě neměly námitek na omezení kamionové dopravy v ulici Sloupecká, ale problém 
je na straně policie. Zároveň popsala možnost vybudování chodníků v horní části ulice Sloupecká, a 
dále pak vybudování pěšího obchvatu pod ulicí Sloupeckou nad Tichými.

Pan Lukáš Kadlec se zeptal, zda zastupitelstvo zvažuje znovuzavedení kontejnerů na plastový 
odpad. 
Starostka mu odpověděla, že by to znamenalo zvýšení nákladů za odpady jak obci tak občanům.

Pan Čadil poděkoval za umístění boxu s posypovým materiálem v ulici Sjízdná.

Paní Přibilová položila otázku, zda zastupitelé zvažují úpravu prostoru pod obecním úřadem ve 
prospěch kulturního sálu, který by sloužil občanům k jejich spolkovým aktivitám.
Starostka odpověděla, že v současné době chybí obci na realizaci takového projektu finanční 
prostředky, ale že do budoucna se s úpravou počítá. Záleží na vypsaných dotačních programech. 
Zároveň je však třeba oddělit budovu pod OÚ geometrickým plánem od budovy č. 4, což je proces 
minimálně na 6 měsíců.

Následně byla položena otázka z pléna, proč vůbec byl prostor před budouvou pod OÚ vydlážděn 
zatravňovacími tvárnicemi. 
Odpověď poskytl bývalý starosta obce, který popsal stav plochy před rekontrukcí a i důvody pro 
rekonstrukci, např. To, že se jednalo o bahnitou plochu, ze které tekla voda na veřejnou komunikaci, 
což činilo problémy motoristům, ale i vlastníkům okolních pozemků.

Pan Samek se zeptal, proč není toto místo v této nevlídné době otevřeno pro parkování. 
Proč musí lidé parkovat v přilehlých ulicích, kde blokují dopravu.
Starostka mu odpověděla, že většinou v dolní části obce parkují občané, kteří autem přijíždějí z 
horní části obce, aby pokračovali směrem Praha autobusem. V době, kdy není možné vyjet ulici 
Sloupecká se otevření prostoru nebrání, avšak nepřeje si, aby se z něj stalo veřejné parkoviště. 

Paní Demišová se zeptala, zda při vypouštění Vltavy bude vybagrováno dno Bojovského potoka.
Starostka odpověděla, že tento požadavek vznese zástupcům Povodí. 
Pan Maršálek informoval, že v minulosti již daný problém řešil s panem Holubičkou z Povodí 
Vltavy, avšak bezvýsledně. Zároveň oznámil, že hladina řeky by se neměla vypouštět úplně, ale jen 
snižovat o metr.

Pan Kadlec se zeptal, zda obec zvažuje vybudování kanalizace. 
Starostka odpověděla, že vybudování kanalizace se pohybuje řádově v desítkách milionů, a že obec 
by si na něj musela vzít úvěr. V současné době však ještě splácí úvěr za Penzion u Jezera a úvěr na 
rekonstrukci budovy obecního úřadu. Další úvěr by obec nemusela finančně unést.
Paní Přibilová sdělila, že by obec samozřejmě budovala kanalizaci na jednotlivé etapy, a že pro 
horní část Měchenic by byla možnost domluvit se s městysem Davle, který na hranici katastru obcí 
v hodní části plánuje výstavbu 16 domů.

Pan Kadlec se ptal, zda proběhne plynofikace obce.
Pan Holub mu na to odpověděl, že připojení na plyn je velice drahé a zhruba 70% domů by muselo 
být připojeno. Muselo by se zeptat občanů, kolik z nich by se chtělo připojit.



Pan Skala položil otázku, co je prioritou zastupitelstva.
Starostka odpověděla, že do funkcí byli zastupitelé ustaveni dne 9.11.2010 a od té doby řeší resty a 
problémy, které po sobě zanechalo bývalé vedení obce, jako je zpracování závěrečných zpráv k 
dotacím přijatých v letech minulých – na internet a silnice. Dále příprava žádosti o dotaci na rok 
2011. Řešení běžné agendy, která zůstala ležet na stole nevyřízená. Problémem je pak například to, 
že za Barvy laky obec platila vyúčtování za elektřinu z důvodu problematického odečítání – chybí 
vlastní odečtový elektroměr. Na řešení priorit tedy doposud nebyl čas. Avšak jak stálo na volebních 
programech obou ve volbách zúčastněných stran, prioritou je bezpečnost na ulici Sloupecká a 
dalších kritických místech.

Paní Přibilová pozvala občany na vánoční koncert, který pořádá Dámský klub ve spolupráci s 
obecním úřadem Měchenice.

Pan Skala oznámil, že TJ Sokol pořádal akci rozsvícení vánočního stromu, že podobnou akci viděl 
v obci Buš. Zároveň obci nabídl, že TJ Sokol i nadále bude podporovat kulturní akce v obci, a že 
doufá, že to obec zohlední.
Starostka TJ Sokolu poděkovala a přislíbila veškerou morální podporu.

Starostka poděkovala všem přítomným za účast a zasedání bylo ukončeno.

Zapsal Martin Urban

Kateřina Gavlasová Jan Šťastný
     starostka místostarosta

Ověřovatelé:

Zdeněk Souček Lucie Hrušková


